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RAUMAN KAUPUNGIN ELINKEINONEUVOTTELUKUNNAN KOKOUS 
2/2023 
 
 
Aika to 15.6.2023, klo 13:00 – 14:50 
Paikka Rauman kaupungintalo, Kanalinranta 3, Rauma 

Kaupunginhallituksen kokoushuone 
  
  
 Katja Laitinen, Satakuntaliitto 
 Juhani Sundell, Satakunnan TE-toimisto 
 Maija Willman, ProAgria Länsi-Suomi   
 Marja Karvonen, ELY-keskus    
 Antti Simula, Rauman Yrittäjät ry   
 Nita Vallimäki, Rauman Yrittäjät ry, asiantuntijajäsen 
 Riikka Piispa, Rauman kauppakamari, klo 13:17-14:36 
 Sari De Meulder, Rauman kauppakamari    
 Tommi Pitkänen, Rauman kauppakamari 
  Pia Kiuru, Finnvera 
 Ulla Kallio, Leader Ravakka 
 Tapio Koivuniemi, SAK     
 Ari Rajamäki, Akava 
 Markku Kivinen, Satakunnan Yrittäjät   
 Esko Poikela, kaupunginjohtaja 

Tomi Suvanto, toimialajohtaja 
 Juha Eskolin, kaavoitusjohtaja 
 Satu Saarinen, kaupunkikehitysjohtaja 
 Mirja Kotiranta, yritysasiantuntija 
 Heikki M. Nurmi, yritysasiantuntija 
 Teemu Niemelä, työvoimapäällikkö 
 Mia-Maria Mattila, kansainvälisyyskoordinaattori 
 

 
 
1. Kokouksen avaus 

Kaupunginjohtaja Esko Poikela 
 

2. Läsnäolijoiden toteaminen 
Todettiin läsnäolijat. 

 
3. Kokouksen työjärjestyksen hyväksyminen 

Hyväksyttiin. 
 

4. Edellisen kokouksen muistion hyväksyminen 
Edellisen kokouksen muistio on lähetetty jäsenille kokouskutsun liitteenä 1.6.2023. 
 
Esitys: Hyväksytään edellisen kokouksen muistio. 

 
Päätös: Hyväksyttiin. 
 

http://www.rauma.fi/
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5. Etelä-Satakunnan työvoimapalvelualueen selvitystyön tilanne. 

Teemu Niemelä, työvoimapäällikkö 
 
Liite TE2024 Valmistelu Etelä-Satakunta 
- Aiesopimus Etelä-Satakunnan työllisyysalue, Rauma vastuukunta 
- hakemus ministeriöön lokakuun loppuun 2023 mennessä 
- Rauman kaupunkikehitys työstänyt 14.6. palvelujen integrointia 
- yhteistyössä Satakunnan pohjoisen työvoimapalvelualueen kanssa 
- järjestämissuunnitelmatyöryhmä 
- 27.11.2023 tieto selvistä työllisyysalueista, 29.2.2024 päätökset, joten yt-

neuvottelut 1.3.2024 alkaen 
- kuntien valtuustojen päätökset lokakuun loppuun mennessä, ei tarvitse odottaa 

lainvoimaisuutta 
- keskustelu: 

 Antti Simula:  
Rauman seutukunta erittäin hyvä asia, seutukunta on viennin veturi 
Satakunnassa 
 

 Esko Poikela:  
Työtä tehty hyvässä yhteistyössä koko Satakunnan kanssa. Yksi alue 
olisi ollut ehkä helpompi organisaationa. Osa asioista tehdään yhdessä, 
mutta alueiden erot otetaan paremmin huomioon kahdessa erillisessä 
työllisyysalueessa. Lähentymistä tapahtunut selvittelytyön ohessa mm. 
yhteinen edunvalvontatilaisuus Rauma ja Pori Porin Jazz 
tapahtumassa. 
MYR-kokouksessa keskustelua miten kv-opiskelijat ja töihin tulleet 
saadaan jäämään alueelle, keinoina esim. sitoutuminen, 
harjoittelupaikat yrityksissä myös huonoa suomea puhuville. 
 

 Marja Karvonen:  
Yhdessä tehtävät toimenpiteet ja tiivis yhteistyö tärkeää. Työnhakijoiden 
prosessi tarkkaan säädelty (tiiviit tapaamiset).  Kunnilla omat tulokulmat 
ja alueet ovat eri kokoiset. Resurssit valtionosuus ja kuntien omat 
resurssit yhteensä. Aikataulu huolestuttava. ”Tehonyrkki” takaa 
tiedonkulun ja oppimisen. Tärkeää, että henkilöstö mukaan ajoissa. 
Maksatuksia hoitaa 75 htv 20 paikkakunnalla, mm. ylimaakunnallinen 
yhteistyö mahdollinen, Turku lähin. Asiasta keskusteltu Porin kanssa, 
yhteistyötä ehkä kannattaisi tehdä, myös eriyttämisellä omat hyvät 
puolensa. 
Tärkeää tehdä uudistus niin, että näkyy mahdollisimman vähän 
asiakkaille 
Koulutuksia kannattaa tehdä yhteistyössä. 
 

 Satu Saarinen:  
INT HOUSE -toiminnassa mietitty alueellista yhteistyötä; 
elinkeinoelämäpalvelut ja te-palvelut tukevat toisiaan ja voidaan 
mahdollisesti toteuttaa uusia kokeiluja 

 
Esitys: Neuvottelukunta keskustelee asiasta ja merkitsee tiedokseen. 
 
Päätös: Merkittiin tiedoksi. 
 
 

http://www.rauma.fi/
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6. International House Rauma 

Mia-Maria Mattila, kansainvälisyyskoordinaattori 
Liite INT HOUSE Rauma esittely 
 
- asiakkaita palvellaan esim. selvittäminen, mitä Kelan kirjeessä sanotaan 
- asiakas ohjataan oikean palvelun puoleen 
- henkilöasiakkaat (myös perhe, vapaa-aika jne.) ja yritysasiakkaat, tosin 

yritysasiakkaita ei ole vielä juurikaan tullut 
- Rauman kaupungin Pyyrmanin palvelupisteen kanssa samoissa tiloissa 
- yhteydenotot yleensä sähköpostilla tai whatsupilla 
- palvelu maksuton 

 Riikka Piispa:  
Osaamisen näkyväksi tekemisen haaste/CV, miten voidaan ratkaista? 
 

 Marja Karvonen 
Yhteinen maakunnallinen sivusto avataan kesäkuussa. Satakuntaan 
myönnetty rahoitusta, josta yksi työpaketti kohdennetaan Raumalle 
 

 Sari De Meulder 
Yritysten asenteisiin ja tahtotilaan vaikuttaminen tärkeää. 
Integroituminen työn kautta tärkeää. Valtion luvituksen joustavuus 
tärkeää. 
 

 Satu Saarinen:  
Tarinoiden kerääminen ja julkaiseminen somessa tärkeää. 

 
Esitys: Neuvottelukunta keskustelee asiasta ja merkitsee tiedokseen. 
 
Päätös: Merkittiin tiedoksi. 
 

7. Investointikatsaus 
Esko Poikela, kaupunginjohtaja: Rauman kaupungin meneillään olevat ja tulevat 
investoinnit 
 
- Satakunnan vetyputkiselvityksessä vaihtoehdot 1 ja 2, jotka molemmat Rauman 

kautta. Vielä varmistettava, että putki saadaan kulkemaan myös sataman kautta 
- E16 tiehankkeen osalta lähetetty muille maakunnille ja kaupungeille pyyntö tulla 

mukaan. Hanke ei vaadi juurikaan investointeja (tiemerkinnät), E-tie on TEN-T-
verkostossa, jolloin myös meritie mukana verkostossa ja esim. lauttaliikenteen 
käynnistämiseen mahdollista saada tukea. Aloite hankkeelle tuli Gävlestä. 

- Antero Alku palkattu tekemään lisäselvityksiä henkilöjunaliikenteeseen. 
Näyttäisi siltä, että kriittisin tekijä Tampereen ratapihan ”ahtaus” tasatunnein. 

- Satakunta on vihreän siirtymän maakunta ja hankkeita on maakunnassa paljon 
vireillä. Tavoitteena on saada myös tuotannollista toimintaa, ei pelkästään 
energiahankkeita. 

- Rauman kaupunki on osallistumassa sponsorina Tapio Lehtisen noin kaksi 
vuotta kestävään maailmanympäripurjehdukseen, jonka teemana mm. merien 
suojelu, hiilineutraalius, merellisyys. Purjehdusta tullaan käyttämään vahvasti 
kaupungin markkinoinnissa. 

- Kolme kuluinvestointia meneillään Karin kampus, Uotilan ja Nanun koulut. 
 
Esitys: Neuvottelukunta keskustelee asiasta ja merkitsee tiedokseen. 
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Päätös: Merkittiin tiedoksi. 
 

8. Rahoituskatsaus ja rahoitusinstrumenttien markkinointi 
Rahoittajien edustajat esittelevät 
 
Pia Kiuru, Finnvera 
 
Finnveran rahoituskatsaus 1–5/2023 

- Finnveran rahoituksen kysyntä on koko Länsi-Suomen alueella ollut kevään 
aikana vilkasta. 

- Satakuntaan tähän mennessä myönnetty pk-yritysten rahoitus on viime 
vuoteen verrattuna jonkin verran kasvanut 

- Rauman seutukuntaan myönnetty rahoitus on sen sijaan laskenut noin 30 % 
 

Finnvera on ottanut 1.6.2023 käyttöön uudet suorat lainat: Ilmasto- ja 
ympäristölaina sekä digitalisaatio- ja innovaatiolaina 

- Laina on asiakkaalle täysin vakuudeton, koska Finnvera saa lainaan 
Euroopan Investointirahaston 60 %:n takauksen 

- Lainan määrä 150.000 e -2 M€/ hanke 
- Lainan käyttötarkoitus voi olla investointi ja/tai käyttöpääoma esim. 

uusiutuvan energian, kiertotalouden tai digitalisaatiota tukeviin hankkeisiin. 
- Lisätietoa: https://www.finnvera.fi/rahoitus/lainat-vihreaan-siirtymaan-ja-

digitalisaatioon 
 
Marja Karvonen, Satakunnan Ely 
Yritystukien aktivointia on tehty tiiviisti sekä ELY-keskuksen järjestämissä 
aamukahvi-infoissa että kuntien elinkeinotoimijoiden kanssa mm. paikallisin infoin. 
Yritysten kehittämisavustuksia onkin haettu vilkkaasti vuoden alkupuolella. 1. 
hakujaksolla kehittämisavustuksia haettiin 19 hankkeeseen 1,636 milj. euroa ja 2. 
hakujaksolla 16 hankkeeseen 1,080 milj. euroa. Tukipäätöksiä on 15.5. mennessä 
tehty 12 kpl ja avustuksia on myönnetty 976 345 euroa, joukossa kaksi hanketta 
Raumalta. Menossa on EAKR-yritystukien 3. hakujakso, joka päättyy elokuun 
lopussa. Lisätietoja EURA 2021: Yritysten kehittämisavustushaku Satakunta 
https://eura2021.fi/hakuilmoitukset/hakuilmoitus/6e47d241-a6ac-49cd-8f1e-
93c21ca449de/ 
 
Satakunnan ELY-keskuksen ja TE-toimiston hakemus Kansainvälisen 
rekrytoinnin alueellisten kehittämistoimien määrärahasta (Talent Boost - 
toimenpideohjelma) kaudelle 06/2023–10/2024 sai rahoitusta yhteensä 30 500 
euroa seuraaviin toimenpiteisiin: kansainvälisille osaajille suunnattua valmennusta 
(yhteistyössä Rauma International House), yritysvalmennus kansainvälisiin 
rekrytointeihin (yhteistyössä Porin kaupunki) ja alueelliset törmäyttämistilaisuudet ja 
tapahtumat sekä viestintä. 
Liite KV määräraha hakemus 2023–2024 
 
Heikki Nurmi, Rauman kaupunki 
Rahoituksia markkinoidaan kaupunkikehityksen uutiskirjeissä sekä yrityksille 
suunnatuissa infoissa, esim. syksylle suunniteltu uusi info. Tavoitteena erityisesti 
kasvuhakuisten yritysten tunnistaminen. 
 
Esitys: Neuvottelukunta keskustelee asiasta ja merkitsee tiedokseen. 
 
Päätös: Merkittiin tiedoksi. 
 

http://www.rauma.fi/
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9. Neuvottelukunnan jäsenten tilannekatsaukset 

 
Riika Piispa, Rauman kauppakamari 
- Elinkeinoelämän skenaariotyö käynnissä 
- Seaside campus jatkorahoitus 
- Osaamiskysymykset esim. elintarvikeala 
- Hallitusjäsenten välityspalvelu, tukee pk-sektoria 
- Syksyllä paljon tilaisuuksia 
- Kauppakamareiden investointipotentiaaleista tehty selvitys läntisessä 

Suomessa 
 

Sari De Meulder, Rauman kauppakamari 
- Suomalaisen teollisuuden murrosvaihe meneillään ja negatiivisia käänteitä 

Suomelle esim. paperitehtaiden sulkemiset. Muutosten vauhti on kova, mutta 
samalla tunnistetaan myös mahdollisuuksia. Oleellista, miten selvitään väliajat 
muutosten väleissä. 

 
Esko Poikela, Rauman kaupunki 
- Rauman suurteollisuuskompleksin synergiaedut hyvät, kustannustehokasta 

toimintaa 
- mm. Oras Oy:llä ja HKScan Oyj:llä ollut muutosneuvottelut, mutta yrityksissä on 

investoitu paljon tuotannon tehostamiseen 
- Rakentaminen paine tulee purkautumaan lähivuosina. 
- Rauman kaupungin takaus RMC:n vesillelaskuinfraan ja väestönsuojaan. 

Väestönsuoja koko alueen toimijoiden käytössä. 
 

Tommi Pitkänen, Rauman kauppakamari 
- Kongsbergin tiloihin tehtiin noin 60 milj. euron investoinnit muutamia vuosia 

sitten.  
- Vaikka kilpailu on kovaa, niin yrityksen tilanne on erittäin hyvä. 
- Tuotannon siirrot Norjasta on saatettu loppuun suunnitelmien mukaan 
- Työntekijöitä on saatu rekrytoitua hyvin. 

 
Antti Simula, Rauman Yrittäjät 
- Yrittäjä -yhdistyksen hyvinvointitapahtuma 
- Yleinen tunnelma ihan hyvä, esim. tilauskirjat täynnä metallipuolella. 

Investointihalukkuus nolla, vaikka tarvetta investoinneille olisi. Työvoimapulaa 
on eri aloilla. 

- Kaupanalalla ollut vaikeaa, kun asiakkaita ei riitä. Joitakin yrityksiä on lopettanut 
ja yleisesti odottava tunnelma. 

- Puhutaan hyvää ja viestitään positiivisesti! 
 

Nita Vallinmäki, Rauman Yrittäjät 
- Maakunnallisen elinvoimabarometrin tulokset 
- Satakunnan Yrittäjät uusi toimitusjohtaja Nina-Mari Turpela 

 
Maija Willman, ProAgria Länsi-Suomi 
- Odotetaan rahoituksen avautumista.  
- Maakunnalliselle yritysneuvontahankkeelle haetaan jatkoa 
 
Esitys: Neuvottelukunta merkitsee tiedokseen. 
 

10. Muut asiat 
Seuraava kokous pidetään syyskuussa. 

http://www.rauma.fi/


 MUISTIO 
 15.6.2023 

 
 

11. Kokouksen päättäminen 
Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 14:50.  

 

http://www.rauma.fi/

